
A U R K I B I D E A

F SAILA:
Galderak:
—Galdera, Nafarroako Uniber tsitate Publikoarekin horren finan tzaketarako urte ani tzeko plana ezar tzeko
egindako akordioari buruzkoa. Alberto Catalán Higueras jaunak egin du (3. or.).

—Galdera, jakitekoa ea ‘948 Merkatua, Nafarroako arteen merkatua’ ekin tza azaroaren 11ko 1/2003 Foru
Aginduaren araberakoa al den. Guzmán Miguel Garmendia Pérez jaunak egin du (3. or.).

—Galdera, Nafarroako Gobernuak Kontu Irekiei buruzko azaroaren 11ko 16/2016 Foru Legea bete tzeari
buruzkoa. Guzmán Miguel Garmendia Pérez jaunak egin du (4. or.).

—Galdera, Davalor enpresari buruzkoa. Carlos García Adanero jaunak egin du (5. or.).
—Galdera, jakitekoa Nafarroako Gobernuko lehendakariak zer egin behar duen ekiditearren Udalaren mugi-
kortasun-planen ondorioz Iruñeko merkatarien fakturazioak eta salmentek behera egiten segi tzea. Ana
Beltrán Villalba andreak egin du (5. or.).

—Galdera, Nafarroako Foru Komunitateko haur eskola jakin ba tzuen zerbi tzu-kostuen ordainketari buruz-
koa. Carlos Gimeno Gurpegui jaunak egin du (6. or.).

—Galdera, farmazia-prestazioak osa tzeari buruzko 18/2012 Foru Legearen aurka Konstituzio Auzitegiak
emandako epaiari buruzkoa. Bakar txo Ruiz Jaso andreak egin du (6. or.).

—Galdera, Mediterránea de Catering-eko langileen kalera tzeak bidegabeak zirela deklara tzen duen epaia
aplika tzeak Osasun Departamentuaren ustez izanen duen kostuari buruzkoa. María Victoria Chivite
Navascués andreak egin du (7. or.).

—Galdera, osasunaren eta gizarte zerbi tzuen arloetako itun sozialei buruzkoa. Bakar txo Ruiz Jaso andreak
egin du (8. or.).

—Galdera, Hi tzarmen Ekonomikoaren gaurko tzearen kon tzeptuan Nafarroak hartuko duen diruaren erabile-
rari buruzkoa. Ana Beltrán Villalba andreak egin du (8. or.).

—Galdera, emakumeen kontrako indarkeriari aurre egiteko 14/2015 Foru Legeari buruzkoa. Ana Beltrán
Villalba andreak egin du (9. or.).

—Galdera, Lezkairuko Zalduko kaleen izenei buruzkoa. Ana Beltrán Villalba andreak egin du (9. or.).
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—Galdera, jakitekoa ea Nafarroako Gobernuak ezagu tzen ote zuen trafiko astunaren nahitaezko desbidera -
tzea, N-232tik AP-68rakoa, Tuteraren eta Zambranaren artean. Guzmán Miguel Garmendia Pérez jaunak
egin du (10. or.).

—Galdera, alargun-pen tsioei eta kotizaziorik gabeko erretiro-pen tsioei Nafarroako Gobernuak 2018an apli-
katuko dien gehikun tzari buruzkoa. Nuria Medina Santos andreak egin du (11. or.).

—Galdera, San Juan de Dios Ospitaleak gaur egun dauzkan itunei buruzkoa. Sergio Sayas López jaunak
egin du (11. or.).

—Galdera, Tafallako e txebizi tza ba tzuetan 2017ko abenduaren 31n izandako sutearekin gertatutakoen an -
tzekoak ekiditeko antolamendu-neurriei edo jarduketa-protokoloei buruzkoa. María Inmaculada Jurío
Macaya andreak egin du (12. or.).

—Galdera, San Martín Doktorea zentroko pediatriako larrialdietan joan den abenduaren 30ean gertatutako
kolapsoari buruzkoa. Sergio Sayas López jaunak egin du (12. or.).

—Galdera, Euskal Autonomia Erkidegoko torturari buruzko  txostenaren edukiari eta konklusioei buruz-
koa eta Nafarroan arlo horretan egin beharreko urra tsei buruzkoa. Bakar txo Ruiz Jaso andreak egin du
(13. or.).

—Galdera, genero-indarkeriaren biktima diren emakumeei harrera egiteko Nafarroan dauden baliabideei
buruzkoa. María Luisa de Simón Caballero andreak egin du (14. or.).

—Galdera, San Martín Doktorea zentroan Urtezahar-gauean artatua izateko egon zen i txarote-aldiari buruz-
koa. Javier García Jiménez jaunak egin du (15. or.).

—Galdera, Hi tzarmenaren gaurko tzetik heldu den zenbatekoaren erabilera dela-eta Nafarroako Gobernuak
dauzkan lehentasunei buruzkoa. María Victoria Chivite Navascués andreak egin du (15. or.).

—Galdera, irakaskun tzen antolaketa alda tzeari buruzkoa eta ikaste txe jakin ba tzuetan PAI programako
saioak gu txi tzeari buruzkoa. Carlos Gimeno Gurpegui jaunak egin du (16. or.).

—Galdera, pobrezia energetikoaren aurkako neurriei buruzkoa. Mikel Buil García jaunak egin du (16. or.).
—Galdera, Estatuari egin beharreko ekarpena gaurkotu izanetik eta zergen arloan egindako doikun tzetatik
heldu diren diru-sarrerei buruzkoa. José Javier Esparza Abaurrea jaunak egin du (17. or.).

—Galdera, jakitekoa ea zer den lehentasun handiagokoa, errotulazioa euskaraz egitea edo errepideak
konpon tzea. Ana María Beltrán Villalba andreak egin du (17. or.).

—Gal de ra, Hi tzarmen Ekonomikoaren negoziazioan izan litezkeen aurrerabideak direla-eta Nafarroako
Gobernuak egiten duen balorazioari buruzkoa. Gal de ra erre ti ra       tzea (18. or.).
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F saila:
GAL DE RAK

Galdera, Nafarroako Uniber tsitate Publikoarekin horren finan tzaketarako
urte ani tzeko plana ezar tzeko egindako akordioari buruzkoa.

ALBERTO CATALÁN HIGUERAS JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Alberto Catalán
Higueras jaunak aurkeztutako galdera, Nafarroa-
ko Uniber tsitate Publikoarekin horren finan -
tzaketarako urte ani tzeko plana ezar tzeko eginda-
ko akordioari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hezkun tza Ba tzordean izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko Alberto Catalán Higueras jaunak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren
babesean, honako galdera hau egiten du,
Hezkun tzako kon tseilariak Ba tzordean eran tzun
dezan:

– Gobernuak zer dela-eta ez du one tsi eta
sinatu Nafarroako Uniber tsitate Publikoarekin iri -
tsitako Akordioa, uniber tsitate horren finan -
tzaketarako urte ani tzeko plana ezar tzekoa?

Corellan, 2017ko abenduaren 20an

Foru parlamentaria: Alberto Catalán Higueras

Galdera, jakitekoa ea ‘948 Merkatua, Nafarroako arteen merkatua’ ekin -
tza azaroaren 11ko 1/2003 Foru Aginduaren araberakoa al den.

GUZMÁN MIGUEL GARMENDIA PÉREZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Guzmán Miguel Gar-
mendia Pérez jaunak aurkeztutako galdera, jakite-
koa ea ‘948 Merkatua, Nafarroako arteen merka-

tua’ ekin tza azaroaren 11ko 1/2003 Foru Agindua-
ren araberakoa al den.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza



GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamenta-
rioari a txikitako Guzmán Garmendia Pérez jaunak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren
babesean, honako galdera hau aurkezten du,
Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dakion:

Joan den azaroaren 14an, Nafarroan irakurle
gehien duten paper-formatuko bi hedabideetan
‘948 Merkatua’ delakoari buruzko erreportaje bana
argitaratu zen; fun tsean, Nafarroako Gobernuko
Kultura, Kirol eta Gazteriako kon tseilari Ana
Herrera Isasi andreari eginiko elkarrizketa bat
ziren.

Publizitate-ekin tza horren helburuari, erabilita-
ko estrategiari eta argitaratu zen hedabide bakoi -
tzeko guztizko kostuari buruzko informazioa eska-
tu ondoren, eran tzuna jaso genuen, denbora eta
forma egokietan.

Nafarroako Gobernuaren ustez, ekin tza hori
azaroaren 11ko 1/2003 Foru Aginduaren arabera-
koa al da, eta “merkatari tza-edukia” formatua ego-
kia al da Nafarroako Gobernuko kide baten jar-
duerak iragar tzeko?

Iruñean, 2017ko abenduaren 20an

Foru parlamentaria: Guzmán Garmendia Pérez
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Galdera, Nafarroako Gobernuak Kontu Irekiei buruzko azaroaren 11ko
16/2016 Foru Legea bete tzeari buruzkoa.

GUZMÁN MIGUEL GARMENDIA PÉREZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Guzmán Miguel Gar-
mendia Pérez jaunak aurkeztutako galdera, Nafa-
rroako Gobernuak Kontu Irekiei buruzko azaroa-
ren 11ko 16/2016 Foru Legea bete tzeari
buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikitako Guzmán Garmendia Pérez jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-
aren babesean, honako galdera hau aurkezten
du, Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dakion:

Joan den azaroan, Parlamentu honek 16/2016
Foru Legea one tsi zuen, azaroaren 11koa, Kontu
irekiei buruzkoa. Horren azken xedapenetako lau-
garrenak, indarra har tzeari buruzkoak, honako
puntu hauek jaso tzen ditu:

1. Foru lege honek Nafarroako Aldizkari Ofizia-
lean argitaratu eta biharamunean hartuko du inda-
rra.

2. Foru lege hau Nafarroako Aldizkari Ofiziale-
an argitaratu eta biharamunetik hasita hiru hilabe-
teko epean, publiko eginen dira aplikazio-esparru
subjektiboan definitutako entitateen titulartasuna
daukaten kontu guztiak, bai eta bakoi tzaren
banku-entitatea, kontua ireki tzeko baliatu zen
identifikazio fiskaleko zenbakia eta saldoa ere,
zeina hilero gaurkotuko baita, harik eta hurrengo
ida tz-zatian adierazten diren datuak kon tsulta tzen
ahal diren arte.

3. Foru lege hau Nafarroako Aldizkari Ofiziale-
an argitaratu eta biharamunetik hasita sei hilabe-
teko epean, beharrezkoak diren bitartekoak eza-
rriko dira, irispidea izatekoak foru lege honen
esparru objektiboan jaso tzen diren kontuetako
bakoi tzaren laburpenetara eta horietan gerta tzen
diren mugimenduetara.

Bete tzen ari al da Nafarroako Gobernua Kontu
irekiei buruzko 16/2016 Foru Legea, azaroaren
11koa, one tsi zenetik urtebete igaro denean?

Iruñean, 2017ko abenduaren 20an

Foru parlamentaria: Guzmán Garmendia
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Galdera, Davalor enpresari buruzkoa.

CARLOS GARCÍA ADANERO JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Carlos García Adane-
ro jaunak aurkeztutako galdera, Davalor enpresari
buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Unión del
Pueblo Navarro (UPN) talde parlamentarioari a -
txikita dagoen Carlos García Adanero jaunak,
Legebil tzarreko Erregelamenduko 188. artikuluan
eta hurrengoetan ezarritakoaren babesean, hona-
ko galdera hau aurkezten du, Nafarroako Gober-
nuko lehendakariorde Manu Ayerdi jaunak Osoko
Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

– Zure ustez, Davalor enpresak ba al du etorki-
zunik?

Iruñean, 2017ko abenduaren 21ean

Foru parlamentaria: Carlos García Adanero

Galdera, jakitekoa Nafarroako Gobernuko lehendakariak zer egin behar
duen ekiditearren Udalaren mugikortasun-planen ondorioz Iruñeko
merkatarien fakturazioak eta salmentek behera egiten segi tzea.

ANA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana Beltrán Villalba
andreak aurkeztutako galdera, jakitekoa Nafarroa-
ko Gobernuko lehendakariak zer egin behar duen
ekiditearren Udalaren mugikortasun-planen ondo-
rioz Iruñeko merkatarien fakturazioak eta salmen-
tek behera egiten segi tzea.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkartearen eledun parlamentario Ana Bel-
trán Villalba andreak, Legebil tzarreko Erregela-
menduan ezarritakoaren babesean, honako
galdera hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuko
lehendakariak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun
dezan:

Zer egiteko asmoa duzu, Nafarroako Gobernu-
ko lehendakari bezala, ekiditearren Iruñeko mer-
katarien fakturazioak eta salmentek behera egiten
segi tzea, Udalaren mugikortasun-planen ondo-
rioz?

Iruñean, 2017ko abenduaren 21ean

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba
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Galdera, Nafarroako Foru Komunitateko haur eskola jakin ba tzuen zerbi -
tzu-kostuen ordainketari buruzkoa.

CARLOS GIMENO GURPEGUI JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Carlos Gimeno Gur-
pegui jaunak aurkeztutako galdera, Nafarroako
Foru Komunitateko haur eskola jakin ba tzuen
zerbi tzu-kostuen ordainketari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikita dagoen Carlos Gimeno Gurpegui

jaunak, Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarri-
takoaren babesean, honako galdera hau egiten
du, Nafarroako Gobernuko Hezkun tzako kon -
tseilariak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

Zer deri tzozu Nafarroako Gobernuko Hezkun -
tza Departamentuko Hezkun tzako zuzendari
nagusiak eta kontu-har tzaile delegatuak ere egin-
dako errekerimenduari, zeinaren bitartez informa-
zioa eska tzen baitiote Haur Eskolen Atalari, hala-
tan justif ika tze aldera Nafarroako Foru
Komunitatekoak diren zenbait Haur Eskolari zerbi -
tzu-kostuak ordain tzea, nahiz eta haien finan -
tzaketa-baldin tzak itunduak eta foru dekretu bidez
ezarrita egon?

Iruñean, 2017ko abenduaren 21ean

Foru parlamentaria: Carlos Gimeno

Galdera, farmazia-prestazioak osa tzeari buruzko 18/2012 Foru Legearen
aurka Konstituzio Auzitegiak emandako epaiari buruzkoa.

BAKAR TXO RUIZ JASO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Bakar txo Ruiz Jaso
andreak aurkeztutako galdera, farmazia-presta-
zioak osa tzeari buruzko 18/2012 Foru Legearen
aurka Konstituzio Auzitegiak emandako epaiari
buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioko foru
parlamentari Bakar txo Ruiz Jaso andreak honako
galdera hau aurkezten du, Osasuneko kon tseilari
Fernando Domínguez jaunak Osoko Bilkuran
ahoz eran tzun dezan:

Konstituzio Auzitegiak epaia eman du Nafarro-
ako Foru Komunitatean farmazia-prestazioak osa -
tzeari buruzko urriaren 19ko 18/2012 Foru Legea-
ren aurka, eta deuseztatu egin ditu PPren
Gobernuak 16/2012 Errege Dekretuaren bidez
ezarritako koordainketa saihesten ahalegin tzen
ziren artikuluak. Ezarri ere, koordainketa hori pen -
tsiodunak, alargunak, 65 urte baino gehiagokoak,
18 urte baino gu txiagoko umezur tzak edo %33



baino gehiagoko minusbaliotasuna duten per -
tsonak bezain kolektibo ahulei ezar tzen zi tzaien.

Epaiak eu tsi egiten die aipatu Errege Dekre-
tuan aplikaturiko murrizketei, eta horiek
uniformiza tzen ditu, autonomia erkidegoei eskubi-
dea ukatuz kolektibo eta per tsona jakin ba tzuen
egoera hobe tzeko neurriak har tzearen gainean.

Foru arau errekurrituak, gainera, farmazia-
prestaziorako eskubidea aitor tzen zien administra-
zio-egoera irregularrean dauden per tsonei. Nafa-
rroan, osasun-arta tze uniber tsala legez dago
aitortua, nahiz eta arau horrek errekur tsoa daukan
Konstituzio Auzitegian. Paradoxa bat sor tzen da,
nola baita administrazio-egoera irregularrean
dagoen per tsona bat nafar osasungin tza publiko-
an artatua izan ahal izatea, baina per tsona hark
ez eduki tzea aitortuta farmazia-prestaziorako
eskubidea.

Berriki ezagutu den epai horrek berriro ere jar -
tzen du agerian nolako a tzerakada soziala eta

eskubide-murrizketa eragiten dituen PPren Gober-
nuak murrizketen inposaketa xede hartuz oinarriz-
ko legedia erabil tzeak, halatan eskubidea ukaturik
sozialki bidezkoagoak eta aurreratuagoak diren
legeak aplika tzeko.

Hori guztia dela-eta, honako galdera hau egi-
ten dugu:

Zer-nolako balorazioa egiten du Nafarroako
Gobernuak eta, batez ere, Osasun Departamen-
tuak, Konstituzio Auzitegiaren epaiari eta 18/2012
Foru Legearen deuseztapenari buruz? Zer-neurri
hartuko ditu Osasun Departamentuak, per tsona
guztien osasun integralerako eskubidea berma -
tzeko? Inolako neurri berezirik hartuko al du ekai-
naren 22ko 498E/2017 Foru Agindua dela-eta,
zeinak arau tzen baititu tratamendu medikoekiko a -
txikipena errazteko neurriak?

Iruñean, 2017ko abenduaren 21ean

Foru parlamentaria: Bakar txo Ruiz Jaso
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Galdera, Mediterránea de Catering-eko langileen kalera tzeak bidegabeak
zirela deklara tzen duen epaia aplika tzeak Osasun Departamentuaren
ustez izanen duen kostuari buruzkoa.

MARÍA VICTORIA CHIVITE NAVASCUÉS ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Victoria Chivite
Navascués andreak aurkeztutako galdera, Medi-
terránea de Catering-eko langileen kalera tzeak
bidegabeak zirela deklara tzen duen epaia aplika -
tzeak Osasun Departamentuaren ustez izanen
duen kostuari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioaren eledun María Chivite Navascués andre-
ak, Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarritakoa-

ren babesean, honako galdera hau egiten du,
Osasuneko kon tseilariak Osoko Bilkuran ahoz
eran tzuteko.

Iruñeko Lan arloko 1. zenbakiko epaitegiak
deklaratu du ezen bidegabeko kalera tzea dela
Osasunbideak ezezkoa ematea Mediterránea de
Catering-en plantillaren lan-kontratuetan subroga -
tzeari –foru gobernuak Nafarroako Ospitalegune-
ko sukalde-zerbi tzua bere baitan har tzea erabaki
ondoren–, eta zigor tzen du bi hautabide hauen
artean hauta tzera: langileak berriz har tzea, kale-
ratuak izan aurretik zeuzkaten baldin tzekin, edo
kalte-ordaina paga tzea, 33 soldata-egunekoa
zerbi tzuan emandako urte bakoi tzeko, 24 hileko
soldataraino.

Osasun Departamentuak zer kostu kalkula tzen
du izanen duela Mediterránea de Catering-eko
langileen kalera tzeak bidegabeak zirela deklara -
tzen duen epaia aplika tzeak?

Iruñean, 2017ko abenduaren 21ean

Foru parlamentaria: María Chivite Navascués
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Galdera, osasunaren eta gizarte zerbi tzuen arloetako itun sozialei buruz-
koa.

BAKAR TXO RUIZ JASO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Bakar txo Ruiz Jaso
andreak aurkeztutako galdera, osasunaren eta
gizarte zerbi tzuen arloetako itun sozialei buruz-
koa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioko foru
parlamentari Bakar txo Ruiz Jaso andreak honako
galdera hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuak
Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

Berriki one tsi da azaroaren 16ko 13/2017 Foru
Legea, Osasunaren eta Gizarte Zerbi tzuen arloe-

tako Itun Sozialak arau tzen dituena. Foru lege
horren xedea da per tsonei zerbi tzu sozialak, sani-
tarioak eta soziosanitarioak emateko zeharkako
kudeaketa arau tzea, irabazi-asmorik gabeko enti-
tateekin itunak eginez eta kontratazio publikoaren
arloko araudiari lotu gabe, baliabide publikoak
aski edo egoki ez direnean zerbi tzu publikoen
zorroa berma tzeko.

Osasun Departamentuak zer deri tzo Osasuna-
ren eta Gizarte Zerbi tzuen arloetako Itun Sozialak
arau tzen dituen azaroaren 16ko 13/2017 Foru
Legeak osasungin tzaren esparruan daukan
poten tzialtasunari? Osasun Departamentuaren
aburuz, zer abantaila dauka horrelako itunak
erabil tzeak, kontratuei buruzko legeak arau tzen
dituen itun arrunten aldean? Zer kasu eta zerbi tzu
zeha tzetan erabil tzeko asmoa dauka tankera
horretako zeharkako kudeaketa? Noizko du
asmoa bide horretatik esleitu ahalko diren zerbi -
tzuen zerrendaren berri emateko?

Iruñean, 2017ko abenduaren 22an

Foru parlamentaria: Bakar txo Ruiz Jaso

Galdera, Hi tzarmen Ekonomikoaren gaurko tzearen kon tzeptuan Nafarro-
ak hartuko duen diruaren erabilerari buruzkoa.

ANA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana Beltrán Villalba
andreak aurkeztutako galdera, Hi tzarmen Ekono-
mikoaren gaurko tzearen kon tzeptuan Nafarroak
hartuko duen diruaren erabilerari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkarteko parlamentari Ana Beltrán Villalba
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, honako galdera hau aur-
kezten du, Ogasuneko kon tseilari Mikel Aranburu
jaunak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

Nafarroak Hi tzarmen Ekonomikoa 2015, 2016
eta 2017rako egunera tzeagatik jasoko duen dirua
zertan erabiliko da? Zertan erabiliko da, halaber,
2018rako jadanik aurrekontuetan jasota egon eta
ordaindu beharko ez duena?

Iruñean, 2017ko abenduaren 26an

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba
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Galdera, emakumeen kontrako indarkeriari aurre egiteko 14/2015 Foru
Legeari buruzkoa.

ANA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana Beltrán Villalba
andreak aurkeztutako galdera, emakumeen kon-
trako indarkeriari aurre egiteko 14/2015 Foru
Legeari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkartearen eledun parlamentario Ana Bel-

trán Villalba andreak, Legebil tzarreko Erregela-
menduan ezarritakoaren babesean, honako gal-
dera hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuko
lehendakariak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun
dezan:

Emakumeenganako indarkeriaren aurka jardu-
teko 14/2015 Foru Legeak, 18 eta 19. artikulue-
tan, jardutera behar tzen du Nafarroako Gobernua,
emakumeen tzat iraingarria den edukirik hedabide-
etan egon ez dadin.

Zure Gobernuak noiz jarduteko asmoa du,
prostituzio-iragarkiak, guztiz iraingarri direnak,
argitara ez daitezen, oraindik ere Nafarroako
hedabideren batean argitaratuak izaten ari baiti-
ra?

Iruñean, 2017ko abenduaren 26an

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba

Galdera, Lezkairuko Zalduko kaleen izenei buruzkoa.

ANA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana Beltrán Villalba
andreak aurkeztutako galdera, Lezkairuko Zaldu-
ko kaleen izenei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkarteko Ana Beltrán Villalba andreak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezar tzen dena-
ren babesean, honako galdera hau aurkezten du,
Herritarrekiko eta Erakundeekiko Harremanetako
kon tseilari Ana Ollo andreak Osoko Bilkuran ahoz
eran tzun dezan:

Zer egoeratan daude Iruñeko Lezkairuko Zal-
duko kaleen izenak?

Iruñean, 2017ko abenduaren 26an

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba
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Galdera, jakitekoa ea Nafarroako Gobernuak ezagu tzen ote zuen trafiko
astunaren nahitaezko desbidera tzea, N-232tik AP-68rakoa, Tuteraren
eta Zambranaren artean.

GUZMÁN MIGUEL GARMENDIA PÉREZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Guzmán Miguel Gar-
mendia Pérez jaunak aurkeztutako galdera, jakite-
koa ea Nafarroako Gobernuak ezagu tzen ote
zuen trafiko astunaren nahitaezko desbidera tzea,
N-232tik AP-68rakoa, Tuteraren eta Zambranaren
artean.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikitako Guzmán Garmendia Pérez jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-
aren babesean, honako galdera hau aurkezten
du, Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dakion:

2017ko abenduaren hasieran sartu zen inda-
rrean trafiko astunaren nahitaezko desbidera tzea,
N-232tik AP-68rakoa, Tuteraren eta Zambranaren
artean; halatan, zirkulazioa mugakide den Errioxa-

ko erkidegotik pasa tzea ekidin zen. Erabaki hori
Espainiako Gobernuak hartu zuen, eta zuzeneko
eragina dauka Nafarroako zirkulazioan; zehazki,
Tuteraren eta Tarazonaren artean; esate batera-
ko, Murchante, Cascante, Ablitas eta Monteagudo
udalerrietan, eta, oro har, Erribera osoan. Neurri
horrek munta handiko problemak sor tzen ditu, ibil-
gailu astunen pilaketagatik. Horrek bideko segur-
tasunari kalte egiten dio, eta, are, Tuterako Reina
Sofía Ospitalerako sarbidearen azkartasunari ere,
problemaren arda tz den horretatik hurbil baitago.

– Jakin nahi dut ea Nafarroako Gobernuak ba
ote zekien edo parte hartu al zuen Espainiako
Gobernuak harturiko erabakian, Foru Komunitate-
aren puntu horretan zirkulazioa desbidera tzeari
buruzkoan.

– Eta Nafarroako Gobernuak ez bazuen horren
berri izan, edo erabaki-har tzean ez bazuen parte
hartu, foru exekutiboak asmorik al dauka Espai-
niako Gobernuari urgen tziaz kexarik aurkezteko,
foru erkidegoko arda tz logistiko garran tzi tsu horre-
tan zirkulazioa desbidera tzea aldebakartasunez
erabaki tzearen ondorioz sorturiko egoera larria-
rengatik?

Iruñean, 2017ko abenduaren 27an

Foru parlamentaria: Guzmán Garmendia
Pérez



Nafarroako Parlamentuko A.O. / IX. legegin tzaldia                                   2. zk. / 2018ko urtarrilaren 9a

11

Galdera, alargun-pen tsioei eta kotizaziorik gabeko erretiro-pen tsioei Nafa-
rroako Gobernuak 2018an aplikatuko dien gehikun tzari buruzkoa.

NURIA MEDINA SANTOS ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Nuria Medina Santos
andreak aurkeztutako galdera, alargun-pen tsioei
eta kotizaziorik gabeko erretiro-pen tsioei Nafarro-
ako Gobernuak 2018an aplikatuko dien gehikun -
tzari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikitako Nuria Medina Santos andreak,
Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarritakoaren
babesean, honako galdera hau egiten dio Eskubi-
de Sozialetako kon tseilari jaunari, Osoko Bilkuran
ahoz eran tzuteko:

Ekainaren 2ko 4/2008 Legegin tzako Dekretua-
ren bidez one tsitako Per tsona Fisikoen Errentaren
gaineko Zergari buruzko Foru Legearen testu
bategina hein batean alda tzen duen maia tzaren
9ko 6/2017 Foru Legea aplikatuz, zer gehikun tza
aplikatuko die Nafarroako Gobernuak 2018an
alargun-pen tsioei eta kotizaziorik gabeko erretiro-
pen tsioei?

Iruñean, 2017ko abenduaren 28an

Foru parlamentaria: Nuria Medina Santos

Galdera, San Juan de Dios Ospitaleak gaur egun dauzkan itunei buruz-
koa.

SERGIO SAYAS LÓPEZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Sergio Sayas López
jaunak aurkeztutako galdera, San Juan de Dios
Ospitaleak gaur egun dauzkan itunei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko Sergio Sayas López jaunak, Legebil -
tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren babe-
sean, honako galdera hau egiten du, Nafarroako
Gobernuko Osasuneko kon tseilariak Osoko Bilku-
ran ahoz eran tzun dezan:

– San Juan de Dios Ospitalearen gaur egungo
itunetarako kontratua noiz eta nola erregulariza -
tzeko asmoa duzu?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 2an

Foru parlamentaria: Sergio Sayas López
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Galdera, Tafallako e txebizi tza ba tzuetan 2017ko abenduaren 31n izandako
sutearekin gertatutakoen an tzekoak ekiditeko antolamendu-neurriei
edo jarduketa-protokoloei buruzkoa.

MARÍA INMACULADA JURÍO MACAYA ANDREAK EGIN DU

Galdera, San Martín Doktorea zentroko pediatriako larrialdietan joan den
abenduaren 30ean gertatutako kolapsoari buruzkoa.

SERGIO SAYAS LÓPEZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Inmaculada
Jurío Macaya andreak aurkeztutako galdera,
Tafallako e txebizi tza ba tzuetan 2017ko abendua-
ren 31n izandako sutearekin gertatutakoen an -
tzekoak ekiditeko antolamendu-neurriei edo jardu-
keta-protokoloei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikita dagoen Inma Jurio Macaya andre-
ak, Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarritakoa-
ren babesean, honako galdera hau egiten du,
Barneko kon tseilariak Osoko Bilkuran ahoz eran -
tzun dezan:

Joan den abenduaren 31n Tafallako e txebizi -
tza ba tzuetan gertaturiko sutearen ondorioz:

Ba al dauka Gobernuak antolaketa-neurririk
edo jarduketa-protokolorik, edo horrelakorik eza-
rriko al du, kasua bada, aipaturiko egunean Tafa-
llako suhil tzaileen parkean gertaturikoa bezalako
egoerak ekiditearren?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 2an

Foru parlamentaria: Inma Jurío Macaya

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Sergio Sayas López
jaunak aurkeztutako galdera, San Martín Dokto-
rea zentroko pediatriako larrialdietan joan den
abenduaren 30ean gertatutako kolapsoari buruz-
koa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko Sergio Sayas López jaunak, Legebil -
tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren babe-
sean, honako galdera hau egiten du, Nafarroako
Gobernuko Osasuneko kon tseilariak Osoko Bilku-
ran ahoz eran tzun dezan:

– Zer dela-eta gertatu zen pediatriako larrial-
dien kolapso bat Iruñeko San Martín Doktorea
zentroan, joan den igandean, abenduak 30?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 2an

Foru parlamentaria: Sergio Sayas López



Nafarroako Parlamentuko A.O. / IX. legegin tzaldia                                   2. zk. / 2018ko urtarrilaren 9a

13

Galdera, Euskal Autonomia Erkidegoko torturari buruzko  txostenaren
edukiari eta konklusioei buruzkoa eta Nafarroan arlo horretan egin
beharreko urra tsei buruzkoa.

BAKAR TXO RUIZ JASO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Bakar txo Ruiz Jaso
andreak aurkeztutako gaurkotasun handiko galde-
ra, Euskal Autonomia Erkidegoko torturari buruz-
ko  txostenaren edukiari eta konklusioei buruzkoa
eta Nafarroan arlo horretan egin beharreko urra -
tsei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Bakar txo Ruiz Jaso andreak, EH Bildu-Nafa-
rroa talde parlamentarioaren izenean eta Legebilt-
zarreko Erregelamenduak dioenari jarraiki, hona-
ko ahozko galdera egin nahi dio Nafar
Gobernuari, Osoko Bilkuran eran tzun dezan.

Iragan abenduan EAEn 1960-2014 bitartean
izandako tortura eta tratu  txarren inguruan Paco
E txeberriak gidatutako taldeak egin duen ikerketa
proiektuaren  txostena eman zen argitara. Bertan,
4.113 tortura kasu eman dituzte frogatu tzat. Azter-
tutako espediente guztien artean 292, nafar herri-
tarren ingurukoak dira, baina hauek proiektutik
kanpo geratu dira, lana EAEko kasuetara mugatu
baita.

Hala ere, irailaren 12ko 35E/2017 Foru Agin-
duan argitara emandako dirulagun tza-deialdiaren
ebazpenaren ondorioz EHUko talde berberak
izango du Nafarroan lan horri ekiteko aukera.

Hortaz, honako galdera egin nahi diogu Nafar
Gobernuari:

Zein da Nafar Gobernuak EAEko torturaren
inguruko  txostenaren edukiaren eta konklusioen
inguruan egiten duen balorazioa? Zein tzuk dira
arlo honetan Nafarroan emanen diren urra tsak?
Zer espero du gobernuak abian jarriko den proiek-
tutik?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 3an

Foru parlamentaria: Bakar txo Ruiz Jaso
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Galdera, genero-indarkeriaren biktima diren emakumeei harrera egiteko
Nafarroan dauden baliabideei buruzkoa.

MARÍA LUISA DE SIMÓN CABALLERO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Luisa de
Simón Caballero andreak aurkeztutako gaurkota-
sun handiko galdera, genero-indarkeriaren biktima
diren emakumeei harrera egiteko Nafarroan dau-
den baliabideei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Izquierda-Ezkerrako foru parlamentarien elkar-
teko Marisa de Simón Caballero andreak, Legebil -
tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren babe-
sean, gaurkotasun handiko honako galdera hau
egiten du, Gobernuak 2018ko urtarrilaren 11ko
Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

Emakumeen kontrako indarkeriari aurre egite-
ko apirilaren 10eko 14/2015 Foru Legeak genero-
indarkeriaren biktima gisa har tzen ditu, beren
bikotekidearen edo bikotekide ohiaren erasoa pai-
ratu dutenez gain, zeinak Estatuko legean jasota
baitaude, beste emakume ba tzuk ere. Lege honek
genero-indarkeriaren biktima gisa har tzen ditu,
esate baterako, emakume-salerosketaren biktima
diren beste emakume ba tzuk, edo beste gizon ba -
tzuen erasoa pairatu dutenak, gizon horiek ezagu-
nak ala ezezagunak izan.

Halere, harrera-baliabideak ez dira aski ema-
kume horiei guztiei segurtasun eta konfiden -
tzialtasun bermearekin arreta emateko; horrela
gerta tzen da, adibidez, emakumeak eta haien
seme-alabak hoteletara bideratuak izaten direne-
an, harrera-gune berekietan plazarik ez egoteaga-
tik. Egin den plaza-gehikun tza ez da aski.

Nafarroako Gobernuaren ustez, aski al dira
genero-indarkeriaren biktimei harrera egiteko
Nafarroan dauden baliabideak? Zer neurri har -
tzeko asmoa du eskari errealari eran tzuteko?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 4an

Foru parlamentaria: Marisa de Simón Caballero
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Galdera, San Martín Doktorea zentroan Urtezahar-gauean artatua izateko
egon zen i txarote-aldiari buruzkoa.

JAVIER GARCÍA JIMÉNEZ JAUNAK EGIN DU

Galdera, Hi tzarmenaren gaurko tzetik heldu den zenbatekoaren erabilera
dela-eta Nafarroako Gobernuak dauzkan lehentasunei buruzkoa.

MARÍA VICTORIA CHIVITE NAVASCUÉS ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Javier García Jimé-
nez jaunak aurkeztutako galdera, San Martín Dok-
torea zentroan Urtezahar-gauean artatua izateko
egon zen i txarote-aldiari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkarteko parlamentari Javier García Jimé-
nez jaunak, Legebil tzarreko Erregelamenduan
ezarritakoaren babesean, honako galdera hau
aurkezten du, Osasuneko kon tseilari Fernando
Domínguez jaunak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun
dezan:

Familiek zer dela-eta i txaron behar izan zuten
baita hiru ordu ere gabon zaharrean San Martin
Doktorea zentroan artatuak izateko?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 4an

Foru parlamentaria: Javier García Jiménez

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Victoria Chivite
Navascués andreak aurkeztutako gaurkotasun
handiko galdera, Hi tzarmenaren gaurko tzetik
heldu den zenbatekoaren erabilera dela-eta Nafa-
rroako Gobernuak dauzkan lehentasunei buruz-
koa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioaren eledun María Chivite Navascués andre-

ak, Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarritakoa-
ren babesean, gaurkotasun handiko honako gal-
dera hau egiten du, Nafarroako Gobernuko lehen-
dakariak urtarrilaren 11ko Osoko Bilkuran ahoz
eran tzuteko.

Nafarroak Estatuaren zama orokorrei 2015etik
2019ra bitarteko bosturtekoan eginen dien ekar-
pena gaurko tzeko akordioa iragan abenduaren
27an –asteazkena– i txi zen.

Akordio horri esker, foru gobernuaren aurrei-
kuspenen arabera, Nafarroak 215 milioi euro jaso-
ko ditu doikun tzaren ondorioz, bosturtekoaren
oinarri-urtea behin adostuta.

Nafarroako Gobernuak zer lehentasun dauzka
hi tzarmenaren gaurko tzetik heldu den zenbateko-
aren erabilerari dagokionez?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 4an

Foru parlamentaria: María Chivite Navascués
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Galdera, irakaskun tzen antolaketa alda tzeari buruzkoa eta ikaste txe jakin
ba tzuetan PAI programako saioak gu txi tzeari buruzkoa.

CARLOS GIMENO GURPEGUI JAUNAK EGIN DU

Galdera, pobrezia energetikoaren aurkako neurriei buruzkoa.

MIKEL BUIL GARCÍA JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Carlos Gimeno Gur-
pegui jaunak aurkeztutako galdera, irakaskun tzen
antolaketa alda tzeari buruzkoa eta ikaste txe jakin
ba tzuetan PAI programako saioak gu txi tzeari
buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikita dagoen Carlos Gimeno Gurpegui
jaunak, Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarri-
takoaren babesean, honako galdera hau egiten
du, Hezkun tzako kon tseilariak Osoko Bilkuran
ahoz eran tzun dezan:

Zenbait ikaste txetan aldatu egin da ikaskun -
tzen antolamendua eta murriztu egin da Ingelesez
Ikasteko Programako eskola-saioen kopurua,
146/2016 Foru Aginduan jasotako oinarrizko
alderdiei dagokienez egindako erregulazioa alde
batera u tzita. Zein da horri buruz duzun iri tzia kon -
tseilari zaren aldetik?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 4an

Foru parlamentaria: Carlos Gimeno Gurpegui

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Mikel Buil García jau-
nak aurkeztutako gaurkotasun handiko galdera,
pobrezia energetikoaren aurkako neurriei buruz-
koa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Podemos-Ahal Dugu talde parlamentarioari a -
txikitako foru parlamentari Mikel Buil García jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-
aren babesean, gaurkotasun handiko honako
galdera hau egiten du, Nafarroako Gobernuak

2018ko urtarrilaren 11ko Osoko Bilkuran ahoz
eran tzun dezan:

Oinarrizko hornigai guztien prezioak nabarmen
igoko diren iragarpenarekin heldu da 2018a.
Horrek –iaz jada finkatutako prezio-igoerari gehitu
behar bai tzaio– nahitaez ekarriko du nafar herritar
guztiak  txiroagoak izatea.

Konpainiek gasaren, elektrizitatearen eta baita
telefoniaren kostuak alde bakarrez igo izanak
beren etekinak gizen tzea eta familien oinarrizko
baliabideak murriztea besterik ez du ekar tzen.

Gure erkidegoan oraindik ere bizi dugun
emergen tzia sozialeko egoera eta prekarizazio
progresiboa ikusita eta milaka familiak bizi tza duin
bat manten tzeko beharra ikusita,

Nafarroako Gobernuak ba al du pobrezia ener-
getikoaren aurkako neurri berriak har tzeko edo
daudenak indar tzeko asmorik?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Foru parlamentaria: Mikel Buil García
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Galdera, Estatuari egin beharreko ekarpena gaurkotu izanetik eta zergen
arloan egindako doikun tzetatik heldu diren diru-sarrerei buruzkoa.

JOSÉ JAVIER ESPARZA ABAURREA JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea José Javier Esparza
Abaurrea jaunak aurkeztutako gaurkotasun handi-
ko galdera, Estatuari egin beharreko ekarpena
gaurkotu izanetik eta zergen arloan egindako
doikun tzetatik heldu diren diru-sarrerei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Unión del
Pueblo Navarro (UPN) talde parlamentarioari a -

txikia dagoen José Javier Esparza Abaurrea jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-
aren babesean, gaurkotasun handiko galdera hau
aurkezten du, Nafarroako Gobernuko lehendaka-
riak eran tzun diezaion:

Hi tzarmen ekonomikoa sinatuta dagoelarik,
adierazpen kontraesankorrak irakurri ditugu, age-
rian uzten dutenak lau alderdien artean eta Nafa-
rroako Gobernuan bertan desadostasun handiak
daudela Foru Ogasunak jaso beharreko dirua
gasta tzeko aukerei dagokienez. Hori dela eta,
honakoa galde tzen dugu:

Gobernuak zer partidatara eta zer helbururekin
bideratu nahi ditu Estatuari egin beharreko ekar-
pena gaurkotu izanetik eta zergen arloan eginda-
ko doikun tzetatik heldu diren diru-sarrerak?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Foru parlamentaria: José Javier Esparza
Abaurrea

Galdera, jakitekoa ea zer den lehentasun handiagokoa, errotulazioa euska-
raz egitea edo errepideak konpon tzea.

ANA MARÍA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana María Beltrán
Villalba andreak aurkeztutako gaurkotasun handi-
ko galdera, jakitekoa ea zer den lehentasun han-
diagokoa, errotulazioa euskaraz egitea edo errepi-
deak konpon tzea.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkartearen eledun Ana Beltrán Villalba
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, gaurkotasun handiko hona-
ko galdera hau aurkezten du, Nafarroako Gober-
nuko lehendakariak Osoko Bilkuran ahoz
eran tzun dezan:

Zure ustez, errotulazioa euskaraz egiteak
lehentasun handiagoa al du beste beharrizan han-
diago ba tzuen aldean, esaterako errepideak
konpon tzea?

Iruñean, 2018ko urtarrilaren 8an

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba
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Gal de ra, Hi tzarmen Ekonomikoaren negoziazioan izan litezkeen aurrera-
bideak direla-eta Nafarroako Gobernuak egiten duen balorazioari
buruzkoa.

GAL DE RA ERRE TI RA       TZEA

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2018ko
urtarrilaren 8an egindako bilkuran, Eledunen Ba   -
 tzarrari en    tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Adieraztea jaki na ren gai ne an dagoela Jokin
Castiella Imaz jaunak aur kez tu ri ko gal de ra erre ti -
ra tu duela. Gal de ra Hi tzarmen Ekonomikoaren
negoziazioan izan litezkeen aurrerabideak direla-
eta Nafarroako Gobernuak egiten duen balora-

zioari buruzkoa zen, eta 2017ko urriaren 27ko
131. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le -
an argi ta ra tu zen.

2. Erabaki hau Nafarroako Parlamentuko
Aldizkari Ofizialean argitara      tzea.

Iru ñe an, 2018ko urtarrilaren 8an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza
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